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රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාව 2022.12.09  වන දින මහා සභා රැසවීම 
 

රත්නපුර ප්රාදේශීය සභාදේ මහා සභා රැසවීම 2022.12.09. වන දින දෙ.ව.10.00 ට ගරු උෙ 

සභාෙතිතුමාදේ ප්රධානත්වදයන් රත්නපුර ප්රාදේශීය සභාදේ රැසවීම් ශාලාදේ දී ෙැවැත්ිණි. 

දමදින රැසවීම සදහා සහභාගී වූ ගරු මන්ීතුමන්ලාදේ නාම දේඛනය:- 

අනු අංකය නම තනතුර 

01. ජී.ජී.ජානක පුෂවෙ කුමාර මහතා  

02. එන්.ිජය ශ්රී ශාන්ත කුමාර මහතා ගරු උෙ සභාෙති 
03 ටී.දේමතිලක මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී 
04. රණවක කළුආරච්චි මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

05. ජී.එච්ච.රංජිත් ධර්මකීර්ති මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

06. ටී.ජී.ඉන්රාණි මැණිදේ මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

07. අයි.ඩබ්ලිේ අඛිල දරෝෂන් ලේමාේ මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී 

08. ඒ.එම්.සමන් ොිත ිදේරත්න මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

09. පී.ී.අයි.එේ.ිතාරම මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

10. දරාහාන් ශ්රියන්ත කුමාර මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

11. ඒ.එම්.නිලන්ති අමරදකෝන් මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී 

12. දේ.ජී.එන්.අමරසංහ මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

13. දේ.ී.කමනි දසවනාධීර මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

14 දේ.ඒ.ජයරත්න මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී 

15 වජිරා නන්දනී මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

16. ිලානි චන්රතිලක මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

17. එේ.එම්.තමරා සුභාෂිණී මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

18. ලිත් ද ෝතුංගආරච්චි මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

19.                 අනූෂ ිරාේ මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

20. ජී.අනුර ප්රභාත් අමරවංශ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

21. ඕ.දේ. සුගත් ජයික්රම මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

22. ඩී.නිලන්ති දිපිකා යසරත්න දමනිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

23. දමෝහන සුන්දරම් මහතා  ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

 

සහභාගී නනාවූ ගරු මන්ත්රීතුමන්ත්රලා/ තුමියන්ත්රලා   

 

 

සහභාගීවූනිලධාරීන්ත්ර :- 

01.එම්.ඒ.දේ.ටී.අමරසංහ මහත්ිය                    - දේකම් 

02.ජී.එච්ච.අයි.ඩී.ආරියිත්ර ිය                                                                - සංවර්ධන නිලධාරී 
 

01. ඩබ්ලිේ.ඩී.සුදත් දිසානායක මහතා  ගරු සභාෙති 

02. බී.ප්රියන්ත මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

03. එම්.ඒ.ඩිේසන් ජයතිලක මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

04. දගෝොේ තම්ිරාජා මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

05. ආර්.ඒ.ෙේමා නන්දනී මහත්ිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

06. ආර්.බී.නාලක සුදත්සරි දහවමොල මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

07. මංජුල ශ්රී ලාේ බී ගමදේ මහතා   ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

08. දේ.නිදරෝෂන් ලේමාේ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

09. ඊ.දේ.ප්රියන්ත දෙදර්රා මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

10. නිශාන් දිත් අේගම මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

11. උදය කුමාර් මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

12. පී.ී.ඉසුරු ජයලත් ිතාරම මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

13. යු.දේ නන්දාවතී මහත්ිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 
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01.පසුගිය රැසවීනේ වාර්තාව සේමත කිරීම. 

2022.11.11 වන දින මහා සභා වාර්තාව සභා සම්මත කිරීම සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා 
කරන ලදුව, ඒම දයෝජනාව සංදශෝධනයන්ට යටත්ව ගරු මන්ී දේ.ඒ. ජයරත්න මහතාදේ 
සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත  කරන ලදී.  
   
02.සභාපතිවරයා විසින්ත්ර කරනු ලබන වින වෂ නිනේදන 

2023 වර්ෂය සඳහා සකසව කරන ලද අයවැයට අදාල ගරු සභාෙතිතුමාදේ අයවැය ෙණිිඩය අද දින 
මුලාසනය දහා වන ගරු උෙභාෙතිතුමා ිසන් ප්රකාශයට ෙත්කරන ලදී.   

03.ප්රානේශිය සභාව අමතා එවන ලද සංනේ ,නපත්සේ, පැමිණිලි හා සංනිනේදන සභාව  
 ඉදිරිනේ තැබීම. 

i. 2023 ජනවාරී මාසදේ ෙැවැත්ීමට අදේේෂා කරනු ල න ෙළාත් ොලන ේදෂවත්රදේ කටයුතු 
කරන නිලධාරීන්දේ ිෂය දැනුම සහ ආකේෙ සංවර්ධනය කිරීම දතදින වැඩමුළුව දන්වා ඇති 
ිපිය. පිළි දව මහා සභාවට ඉදිරිෙත් කරන ලදී.  
 

ii. සඳමේයාය සු සාධක සංගමය ිසන් 2022.12.05 දිනැතිව " සඳමේයාය -මලංගම මාර්ගදේ 
කාණු ෙේධතිය සම් න්ධවයි "නැමති ිපිය සභාගත කරන ලදී. 

04.යථා පරිදි කල්දී ඇති ප්ර වන  

නැත 

05.යථා පරිදි කල්ද ී ඇති නයෝජනා 

i. දසවවා ගිිසුම් මත දසවවදේ දයාදවා ඇති දසවවකයින්දේ දසවවා ගිිසුම් 2023.12.31 දේවා දීර්ඝ කිරීම. 
සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව , ඒම දයෝජනාව ගරු මන්ී දේ.ඒ.ජයරත්න 
මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  

➢ ඩබ්ලිේ. නීිකා ප්රියංගනී මහත්ිය    - පුසවතකාල සහයක 
➢ ඩබ්ලිේ.වසන්තසරි කරුණාතිලක මහතා    - මුරකරු 
➢ දේ.ජී.සුජිත් නිශාන්ත මහතා     - මුරකරු  
➢ ධනුෂවක මනතුංග මහතා                               - මුරකරු 
➢ ආර්.එේ.ඒ.නුවන් මධුසංඛ රත්නායක මහතා   - මුරකරු 
➢ පී.දේ.තරිදු අශාන් කුමාරසරි මහතා              - මුරකරු 
➢ දේ. සුසේ කුමාර මහතා                          - වැඩ ේදෂවත්ර කම්කරු 
➢ ඩබ්ල.එම්.චින්ද දේමරත්න මහතා   - දසෞඛය කම්කරු  
➢ එච්ච.ී.චින්ද උපුේ චන්රදසවන මහතා   - දසෞඛය කම්කරු 
➢ ජී.ී.නිශාන්ත දෙදර්රා මහතා     - දසෞඛය කම්කරු 
➢ ඩබ්ල.ආර්.එන්.ලීලානන්ද මහතා    - දසෞඛය කම්කරු  

 

ii. කර්මාන්ත සංවර්ධන අධිකාරිදේ  ලින්න දෙරනිි දකාන්ීට් අංගනය දවත අයිය යුතු රු:-
298,140.00 මුදලේ එම ආයතනය දවත දගීම් කිරීම. අවශය  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා 
කරන ලදුව,  දම් සම් න්ධව සයළුම ිසවතර සහිත වාර්තාවේ ල ාදගන දගීම් කිරීමට කටයුතු කිරීම 
සුදුසු  ව සයළුම මන්ී වරුන් ිසන් තීරණය කරන ලදී .  

 
iii.  ලවන අසපුව අසල, ශ්රී ෙලා ේදල, රත්නපුර ිපිනයැති එච්ච.එම්.ඉන්රාණි ිජයලතා මහත්ියට 

නිවස සඳහා  අඩි 10ේ දිල දසිි තහඩු 20ේ ල ා දීම සඳහා ඒම දයෝජනාව ගරු ආණ්ඩඩුකාර   
තුමා දවත දයාමු කර අනුමැතිය ල ාදගන කටයුතු කිරීම  සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් 
දයෝජනා කරන ලදුව, ඒම දයෝජනාව ගරු මන්ී ිලානි චන්රතිලක මහත්ියදේ සවිරත්වදයන් 
ඒකමකව සභා සම්මත කරන ලදී. 
 

   
iv. රත්නපුර ප්රාදේශීය සභාව සඳහා සූර්ය දකෝෂ ෙැනල ( දසෝලා ෆවර් සසවටම්  ) සිකිරීම සුදුසු  ව 

ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, ආයතන කිහිෙයකින් ිල ගණන් කැඳවා නියිත 
ෙරිදි අදාල සීකිරීම් කිරීම සුදුසු  ව ගරු මන්ීවරුන් ිසන් තීරණය කරන ලදී.   

 

 



3 
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05:01 හදිසි නයෝජනා  

i.ඉන්ධන ියදම් දීමනාවේ වශදයන් රු:-10000.00ක දීමනාවේ ල ා ගැනීම දේ. සුසේ කුමාර මහතා 
(වැඩ ේදෂත්ර කම්කරු)  ිසන් ඉේලීම් කර ඇති දයෝජනාව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන්ඉදිරිෙත් කරන ලද 
අතර, ගරු මන්ීවරුන්දේ දයෝජනාව වුදේ ආදායම් ෙරීේෂක දලස සවිරව ෙත් කර ඇති නිලධාරිණිය 
දම් වන ිට ගර්භනි තත්වදේ ෙසුවන නිසාත්, සභාවට ලැද න ආදාම් තත්වය අඩු දනාී ෙවත්වාදගන 
යාම සඳහාත් , දමම ිෂයට අදාල සවිර නිලධාරිණිය නැවත දසවවයට ෙැිදණන දතේ ෙමණේ 
දේ.සුසේ කුමාර මහතා සමඟ ගිිසුම් ගතව දමම දීමනාව ඔහු දවත ල ා දීම සුදුසු  වයි.ඒ අනුව ගරු 
මන්ී ිජය ශ්රී ශාන්ත මහතා ිසන් දයෝජනා කළ අතර, ගරු  මන්ී   ලිත් ද ෝතුංග ආරච්චි මහතාදේ 
සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  

ii.2022.12.31 දිදනන් අවසන් වන වර්ෂය දවනුදවන් භාණ්ඩඩ සමීේෂන කිටවු දලස ෙහත සඳහන්  

01. ගරු මන්ී ිජය ශ්රී ශාන්ත මහතා   - කිටු සාමාජික  
02. ගරු මන්ී ටී.දේමතිලක මහතා     -  කිටු සාමාජික 
03. සුදර්ඛා දමයන්ති ිය    - සංවර්ධන නිලධාරී - කිටු සභාෙති 
04. ඒ.නිම්ි සමුේධිකා ිය    - සංවර්ධන නිලධාරී - කිටු සාමාජික 
05. එම්.ඉන්රශාන්ත මහතා    -කාර්ික නිලධාරී - කිටු සාමාජික  
06. අමානි සුගතදාස ිය    - කළ .දසවවා නිලධාරී - කිටු සාමාජික 
07. දේ.සුසේ කුමාර මයා    - ආදායම් ෙරීේෂක සහයක - කිටු සාමාජික  
08. දේ.දේ.ඒ.ටී.එසව.රත්නසරි මහතා  - පුසවතකාල සහයක - කිටු සාමාජික 
09. එසව.ඩබ්ල.එසව.එන්.අමරසංහ ිය   - ිමර්ෂණ නිලධාරී - ෙළාත් ොලන දකාමසාරිසව   

                                                                                             කාර්යාලය 

ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු මන්ී ඉන්රාණී මැණිදේ 
මහත්ියදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  

06.කාරක සභාවල වාර්තා 

2022.12.02 වන දින මුදේ කාරක සභා වාර්තාව අනුමත කිරීම සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් 
දයෝජනා කරන ලදුව,  ඒම දයෝජනාව ගරු මන්ී ටී.දේමතිලක මහතාදේ සවීරත්වදයන් ඒකමතිකව 
සභා සම්මත කරන ලදී.  
 
07.ලැබීේ හා වියදේ පිළිබඳ මාසික ප්රකා  

    මාසක ආදායම් හා ියදම් සාරාංශ වාර්තාව ඉදිරිරිෙත් කිරීමට දනාහැකි ිය.  

08.ගරු මන්ත්රීතුමන්ත්රලානේ හා ගරු මන්ත්රීතුමියන්ත්රලානේ කතා 

i. ගරු මන්ත්රී අනුර ප්රභාත් අමරවං  මහතා 
  

දකුණු ගිලීමදේ මැදගම ප්රදේශදේ  ෙදිංි ඒ.ඒ සුනිේ මහතාදේ නිවස ෙසුගිය වර්ෂාව නිසා 
සම්ෙර්ණදයන්ම  හානියට ලේවුණා. දමම නිවසට උඩින් තිද න නිවදසව  ැම්ම කඩාදගන වැටීදමන් 
තමයි දමම නිවස හානියට ෙත් වුදන් දම් වන ිට දමාහුදග නිවස මුළු මනින්ම සකසව කළ යුතුව 
තිද නවා ඒ වදේ ඉහල නිවසද දම් දහවතුදවන් අවධානමට ලේව ඇති  වත් එතුමා ෙැවසුදේය. 
ප්රාදේශිය දේකම් කාර්යාලදයන් ෙැිණ ෙරීේෂා කර  ලා දම් නිවස අළුතින්ම සකසව කළ යුතු  වට 
තීරණය කර තිද නවා. දමම කටයුතු කඩිනින් සදුකරගැනීම සඳහා සභාවේ ිදියට මැදිහත්ිමේ 
සදුකල යුතු  ව එතුමා ෙැවසුදේය. දම් සඳහා ප්රතිොදන දවන්ීම සභාවේ දලස දකාදහාමද දන් 
නැහැ.නමුත් දම් අවසවථාදේදී හාේ කිදලෝ දහයේ අරන් දුන්නත් ඔවුන්ට වටිනවා.මුළු තැන්දගය 
සම්පුර්ණදයන් ිනාශ ී තිද නවා. එහි තිබු රවය දම්වන ිට ිනාශ ී තිද න  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
ෙසුගිය සුළං තත්වය දහවතුදවන් දේවැේවත්ත, රත්ගඟ , කැටවල ,ගිලීමදේ ආදී ප්රදේශවල ිශාල 
වශදයන් හානිදවලා තිද නවා.දින ගණනාවකට ලයිට් ලැද න එකේ නැහැ. ඒ තරම් ිශාල හානියේ 
සදුී තිද න  ව එතුමා ෙැවසුදේය. සිේ සංිධාන වල මැදිහත් ීමේ තිබුදණාත් දම් අවසවථාදේ වටිනා 
 ව එතුමා ෙැවසුදේය.   
 
ඉදිරි වර්ෂ සඳහා නව මන්ීවරු ඡන්දයකින් දතෝරා ෙත් කර ගැනීමට අවශයතාවය එළඹී තිද න 
 වත්,මැතිවරණය කේ දනාදමා නියිත දේලාවට ෙවත්වන දලසත්, දකාමසාරිසව ොලනයකට දනායා 
යුතු  වත් ඡන්දය ෙැවැත්ීමට අවශය කටයුතු කරන දලසට තම ෙේෂය  ලෙෑම් කරන  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය.  
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ii. ගරු මන්ත්රී නරාහාන්ත්ර ශ්රියන්ත්රත කුමාර් මහතා 
 

ඊදය දිනය තුළ ෙැවති අධික සුළං තත්වය දහවතුදවන් වතු ආශ්රිතව ිශාල ිනාශයේ සදුී තිද නවා. දම් 
වන ිට ආරංි මාර්ග වලට අනුව එේ දරුදවේදේ ඇඟට අධි ලැති ිදුි ෙේධතියක ිදුි කණුවේ කඩා 
වැටීම දහවතුදවන් දම් වන ිට රත්නපුර දරෝහදේ දැඩි සත්කාර ඒකකදේ ප්රතිකාර ල න  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය. 
 
හපුගසවතැන්න දකාට්ඨාශදේ වතු නිවාස එක දෙළට සකසව කර තිද න්දන් ඒවා සකසව කර තිද න 
ආකාරය ඉතාම දුර්වල තත්වයක තමයි තිද න්දන් දම් වන ිට රාත්රිය ගත කිරීම ෙවා ඔවුන්ට අෙහසු 
තත්වයකට ෙත්ව ඇති  ව එතුමා සඳහන් කදළවය.   
 
ප්රාදේශිය දේකම් කාර්යාලය ආෙදා කළමණා කරණ ඒකකය දම් වතු ආශ්රිත නිවාස පිළි ඳව අවධානයේ 
දයාමු කරන්දන් නැහැ ඔවුන්දේ ිෂය ෙථයට දමය අයත් දනාවන ආකාරයට තමයි වැඩ කටයුතු 
කරන්දන් නමුත් වතු ෙරිොලනදයන් ද දම් සම් න්ධව කිසදු ක්රියාමාර්ගයේ අරදගන නැහැ ඒ තුළ 
දමාවුන් මහත් අෙහසු තාවයට ෙත්ව ඇති  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. දම් පිළි ඳව සභාදවන් අවධානය 
දයාමු කර ඔවුන්ට අවශය සහන ල ා දීම සඳහා ආෙදා කළමනාකරණ ඒකකය දවතින් ිමසීමේ කර 
දමයට මැදිහත් ීමේ සදුකරන දලස ගරු සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කරන ලදී.  
 
හපුගසවතැන්න ප්රදේශදේ  සමෘේධි ප්රතිලාභ ද දා දීදම්දී සදුි ඇතැයි ෙවසන මුලය වංචාව පිළි ඳව 
දසායා  ැලීම සඳහා දිසවත්රිේ සමෘේධි අධයේෂ දවත ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් ිපියේ දයාමු කිරීම 
පිළි ඳව තම සවූතිය ඵල කරන  ව එතුමා ෙැවසුදේය. ඒ වදේම දම් සම් න්ධව ෙරීේෂන වලදී අවශය 
දතාරතරු ල ාදදින් අවශය සහදයෝගය ල ාදදන  වද එතුමා ෙැවසුදේය. 
  
ලැද න දතාරතුරු වලට අනුව දම් අපි සහභාගී වන අවසන් සභාව වන්නටත් පුළුවන් මහජන 
නිදයෝජිතදයකු වශදයන් ජනතාවදේ ප්රශවණ සෑම අවසවථාවකම සභාදේ කතා කලා . ජනතාවදගන් 
ෙත්වුනු මන්ීවරදයේ දලස තම කාර්යය භාර්යය හරිහැටි සදු කළ  ව එතුමා ෙැවසුදේය. ඒ වදේම 
දේකම් තුියටත් කාර්යය මණ්ඩඩලයටත් හිටපු දේකම් තුමාට හා තුියටත් තම කාර්යයන් සඳහා දේවන 
ලද සහය දවනුදවන් සවතුතිය ඵල කිරීම සඳහා අවසවථාවේ කර ගන්නා  ව එතුමා ෙැවසුදේය. ලැබුණු 
දේවලට වඩා දනාලැබුණු දේවේ වැඩි  වත්, ආෙහු ඡන්දයේ තියන අවසවථාදේදී ජනතාව දත්රුම් දගන 
ප්රතිචාර දේවනු ඇතැයිද ඒ අවසවථාදේදී තමන් කරන ලද කාර්යය භාර්යය පිළි ඳව අවද ෝධ කර ගත 
හැකි  ව එතුමා ෙැවසුදේය. ද ාදහෝ ිට ජනවාරි මාසදේත් සභාවේ තිද න්නට හැකියාව ඇති නමුත් 
දකදසව දහෝ සයළුම දදනාට සවූතිය ඵල කරන  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  
  

iii. ගරු මන්ත්රී නිලන්ත්රති අමරනකෝන්ත්ර මහත්මිය 
 

මං ගියවර සභාදේදීත් කතා කළා දම් ීි ලාම්පු පිළි ඳව අදේ  දකාට්ඨාශදේ ීි ලාම්පු වල  ේබ්ල 
නැහැ .ඒවා දාලා දදන්න කියලා කිේවත් දාලා දදන්දන නැහැ. දම් වන ිට සරිො වාරය ආරම්භ ී 
තිද නවා.ඒ නිසා මේවල හංදියට දෙරහැර අවසවථාදේදී ිදුිය අවශය  ව මං සභාෙතිතුමාට දැන්වුවා 
එම අවසවථාදේදී ලයිට් දදකේ මට දාලා දුන්නා. ගම්වාසීන් දම් පිළි දව ප්රියන්ත දෙදර්රා, ිජය ශ්රී ශාන්ත 
, රංජිත් ධර්මකීර්ති මන්ීතුමාලාදගන් ිමසු අවසවථාදේදී ෙවසා ඇත්දත් ඊට වගකීම තිදයන්දන් 
නිලන්ති මන්ීතුියට  ව කියලා තිදයනවා. කමේ නැහැ ඒවා එක එේදකනා දකින ිදියදන.  
 
ගිය වසදර් මං ලයිට් හයේ ඉේුවා අනතුරු දායක සවථාන වලට දාන්න තමයි ඉේුදව. නමුත් ල ා දුන් 
නැහැ. ඉේුවාම කිේදව දගනාපුවා ඉවරයි දගනාවම දදන්නම් කියලා දැන් සභාව ඉවර දවන්නත් 
ලංදවලා නමුත් තාම ලැබුන් නැහැ. මං අහනවා දම් සැදර්වත් දම් ීි ලාම්පු ටික ල ාදදනවාද කියලා. 
මේවල  දොදු වැසකිළිය ජනතා අයිතියට ෙැවරීම සදුකරන දවදසත් ගැටළු ඇති වුනා .දමම වැසකිළිය 
ආරම්භක කටයුතු තමන් අතින් ියදම් කර සදුකළත් , ිවෘත කිරිදම් අවසවතාව තමන්ට දනාදන්වාම 
සුදානම් කර තිබු  ව එතුිය සඳහන් කදළවය. දමය දටන්ඩර් දාන්න ඕනි කියලා සභාෙතිතුමා කිේවා මං 
දදන්දනේ දහායලා දුන්නා එතනට දසවවයට දයාදවන්න. නමුත් ඒක සදුවුදන් නැහැ. මං නම් කියන්දන් 
දම් දොදු වැසකිළිය ිනිසවසු අතට ෙත් කරන්න කියලා ඉේලා සටින  ව එතුිය ෙැවසුදේය.  
 
 

iv. ගරු මන්ත්රී ඉන්ත්රරාණි මැණිනේ මහත්මිය 
සෑම දකදනකුටම ිි ෙහන් ප්රශවණ තිදයනවා. නමුත් අදනේ අයට තිදයන ප්රශවණ දනාදවයි මට 
තිදයන්දන් ීි ෙහන් සි කරන අනුර මහත්මා දවනුවට මදේ දකාට්ඨාශදේ ීි ෙහන් සිකරන 
දවනත් නිලධාරිදයේ ඉන්නවා. ඒක හරිම ගැටළුවේ.දම් අනුර මහත්මාදේ ජීවතයට වුනත් හානියේ 
දවන්න පුළුවන් අනුර මහත්මා සිකරලා එන  ේබ්ල දවනත් මාර්ග වින් වයර් ඇඳලා සි කිරීි 
කරනවා. එය අනතුරුදායක  ව එතුිය ෙැවසුදේය. ඉදිරිදේදී එවැනි කටයුතු සදු දනාිය යුතු  ව එතුිය 
ෙැවසුදේය. 
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v. ගරු මන්ත්රී ලලිත් නබෝතුංග ආරච්චි මහතා 
  

ශ්රී ොද වාරයත් ආරම්භ ී ඇති නිසා මේවල වැසකිළි ෙේධතිය කඩිනින් සුදුසු ක්රමදේදයේ දයාදාදගන 
කාට දහෝ  ාර දී එය ජනතාවට ෙරිහරණය කළ හැකි ෙරිදි සකසව කරන දලස එතුමා ෙැවසුදේය. දමම 
වැසකිළියට අමතරව තවත් කාමරයේද ඇති  ැින් එම සවථානය වයාොර කටයුත්තකට දහෝ ල ා දී 
කටයුතු කරන දලසත් දමය මහා ිශාල කටයුත්තේ දනාවන නිසා ල න සභා වාරදේදීත් කතා කිරීමට 
ඉඩ දනාත ා කටයුතු කරන දලසට ගරු සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කරන ලදී. 
 
දතවන ොසැේ වාරය තුළදී ීඩා කටයුතු සදුදනාකරන අධයාෙන  ලධාරීන්ට කඩිනින් දන්වා යවන 
දලසත්, දමම කරුණු සම් න්ධව කතා කළ යුත්දත් සම් න්ධිකරණ කිටු වලදී නමුත් එම කිටු ෙසුගිය 
කාලදේ දනාෙවත්වන ලද   වත්, දමම කිටු ෙවත්වන දලස දන්වා යැීමට කටයුතු කළයුතු  වත්, එම 
කිටු සඳහා සහභාගී දනාීදමන් ජනතාවදේ ප්රශවණ කතා කිරීම සඳහා අවසවථාවේ දනාලැද න  ව 
එතුමා සඳහන් කදළවය.  
 

vi. ගරු මන්ත්රී විජය ශ්රී  ාන්ත්රත මහතා 
  

ීි ලාම්පු සි කිරීම අදේ දකාට්ඨාශ වලත් සි කර නැහැ. වැඩි කාලයේ අපිට ීි ලාම්පු ගැන කතා 
කිරීමට දවන්දන් නැහැ ලංකා  ිදුි  ල මණ්ඩඩලය තීරණයේ අරන් තිදයනවා අතයවශය සවථාන වලට 
හැර ීි ලාම්පු සි කිරීදමන් වැලකී සීටීමට ඉදිරිදේදී ක්රියාත්මක ීමට නියිතව තිද නවා. මේවල සට 
මී හිටිය දේවාම ීි ලාම්පු ටිකේ දහෝ සි කර තිද නවා.එයට සවූතිවන්ත ිය යුතු  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය.  
 
අනූ හදත් ඉදන්ම මං ඔය මේවල වැසකිිය පිළි ඳව කතා කළා . දම් සභාදේ මාත් ද ෝතුංග 
මන්ීතුමාත් කතා කලා ශ්රී ොද කාලයට හරි අවසවථාව හදලා දදන්න ඕනි කියලා. දකාට්ඨාශ ක්රමය 
ෙැිණිමත් සමඟ මන්ීතුිය මැදිහත්ීදමන් සභාදේ මුදේ ලේෂ හතිහේ ෙමණ වැය කරලා දම් 
වැසකිළි ෙේධතිය සකසව කලා. ඒ වදේම ඉදිකිරීම් සදුකරන අවසවථාවන් කිහිෙයකදී කාර්ික නිලධාරී 
මහතාට මං දයෝජනා කළා දම් තුළ වයාොරික කටයුත්තේ සඳහාද ඉඩකඩේ දවන් කරන දලසට දම් 
අයුරින් තමයි සකසව කරලා තිදයන්දන් ඒ වදේම ඉහල මහළය තුළ කායවර්ධන මධයසවථානයේ හා 
තවත් ආයතන කිහිෙයක එකතුවේ සකසව කිරීම තමයි . නමුත් දම් සභාදේ මන්ීතුියලා කතා කළාට 
අවද ෝධයකින් කතා දනාකරනවා කියලා තමයි මට හිදතන්දන් දමාකද දම් සඳහා සභාදවන් ිශාල 
මුදලේ වැය කරලා උොංග සි කරලා සකසව කර තිද න්දන් දම් සඳහා ආරේෂාවේ අවශයයි. දම් සඳහා 
දටන්ඩර් දැන්ීම් දාලා ප්රසේධ කළා කාට දහෝ දටන්ඩර් ගැනීම සඳහා නමුත් කවුරුත්  ාර ගත්දත් නැහැ. 
තාවකාිකව දහෝ කවුරුන් දහෝ නිතයානුකූලව  ාරදගන කටයුතු කිරීම සුදුසු  වට සභාදවන් තීරණයේ 
ගත්තා නමුත් එයත් ක්රියාත්මක වුදන් නැහැ. සභාදේ කම්කරුදවේ නතර කිරීමටත් කටයුතු කළා නමුත් 
කුමන දහෝ අෙහසුතාවයේ නිසා ඔහු එතනින් ඉවත්දවලා තිද නවා.  
 
සභාදේ වත්කමේ නිසා දමය ආවාට ගියාට එකිදනකාට දීලා  ැහැ. සභාදේ කම්කරුදවේ දහෝ නතර 
කර ිධිමත්ව දම් ශ්රී ොද කාලය තුළ දහෝ ක්රියාත්මක කිරීමට කටයුතු කරන්දන්නම් වටිනා  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය.  
 
මුදේ කාරක සභාව පිළි ඳව කතා කළ යුතුයි.මුදේ කාරක සභාව පිළි ඳව ිිධ අය දචෝදනා කරලා 
තිදයනවා. දකාමසාරිසව වලට වැඩ කරනවා කියලා මං මුදේ කාරක සභාවට ෙත්දවච්චච දිනදේ සට සෑම 
දිනකම සහභාගී දවලා තිද නවා වාසයට වැඩ කටයුතු කර නැහැ.දකාිසව අරන් නැහැ. මුදේ කාරක 
සභාවට ඉදිරිෙත් කරන සෑම දගීමේ පිළි ඳව අෙහැදිිතාවයේ තිදබ්ලනම් අදාල ිෂයන් දගන්වලා 
ෙැහැදිි කිරීම කරදගන තමයි අනුමත කිරීම කරන්දන්. සභාදේ සයළුම මන්ීවරුන් නිදයෝජනය වන 
ෙරිදි අෙ ෙත්දවලා තිද නවා. නමුත් එයට අසාධාරණයේ වන අයුරින් කටයුතු කර නැති  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය.   සභාදවන් දීමනාවේ ගන්නවානම් ගන්දන් මන්ී දීමනාව , ඉන්ධන දීමනාව හා දුරකථන 
දීමනාව එයට අඩුවේ දනාදවන්නට මං වැඩ කරනවා සභාව දවසට ෙමණේ ෙැිණිම සදු දනාකරන 
 වත්, අවශය සෑම  අවසවථාවක සහභාගී වන  ව එතුමා ෙැවසුදේය. දම් මුදේ කාරක සභවාට ෙැිණිම 
දවනුදවන් කිසදු දීමනාවේ අරන් නැහැ. අපි දම් සභාදේ කාර්යයන් වලට උදේ කරනවා හැර දවනත් 
වාසී දනාල න  ව එතුමා ෙැවසුදේය. කවුරුහරි දචෝදනා කරනවා නම් මං ඒ දසවරම ප්රතිේදෂවෙ 
කරනවා. මන් ඉදිරියට කවුරුන් දහෝ ෙත් ී එම කාර්යයන් ඉටුකරනු ඇතැයි  ලාදොරදත්තු දවන  ව 
එතුමා ෙැවසුදේය. 
  
දමම වර්ෂදේ අවසන් සභා වාර්දේදී ඉදිරි වර්ෂයට සුභ ෙතින් තම අදහසව ප්රකාශ කිරීම අවසන් කරන 
ලදී.  
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vii. ගරු මන්ත්රී තමරා සුභාෂිණී කරුණාරත්න මහත්මිය 
 
ඊදේ දිනදේදී ඇතිවු  සුළං දහවතුදවන් මදේ දකාට්ඨාශදේ ිශාල හානී සදුව තිද නවා. දිමුතු සඳරුවන් 
කියන අයදේ සම්ූර්ණ වහලය සුළදේ ගිහින් තිදයනවා. කටුමැටි ිත්ති සහිත දගයේ දමවැනි නිදවසව 
තිද න අය දම් දකාට්ඨාශදේ සටීම පිළි ඳව ඇත්තටම ලැේජාවට කරුණේ  ව එතුිය ෙැවසුදේය.  
ෙළාත් සභාවට දහෝ දැනුම් දී නිවස දසිි කර ගැනීම සඳහා දම් දිමුතු සඳරුවන් යන අය දවත  දසිි 
තහඩු ිසවසේවත් ල ා දීමට කටයුතු කරන දලස ගරු සභාෙතිතුමාදගන් එතුිය ඉේලීමේ කරන ලදී. 
  
දිළ ජනතාව දවනුදවන් සහනයේ ල ාදදන්න කියලා තම්ිරාජා මන්ීතුමා හා උදය කුමාර් 
මන්ීතුමාත් සභාදේදී අද මතේ කරන්න කියලා මට දැනුම් දුන්නා ඒ වදේම ඔවුන්ට අද සභාවට එන්නට 
දනාහැකි  ව ද දැනුම් දුන්  ව එතුිය ෙැවසුදේය. අමුණු තැන්න  ිදයාලදේ ොසදේ ද වහළය සුළගට 
ගැලී දගාසව තිද නවා. දදමාපියන් කිහිෙ දදදනේ එකතු ී තමයි එය පිළිසකර කරදගන තිද න්දන්. 
අමුණු තැන්න දකාට්ඨාශය තමයි මදේ ෙදිංි ප්රදේශය ඒ නිසා දම් ප්රදේශදේ ජනතාවදේ ිසන් මාදගන් 
අසන ප්රශවණ වලට පිළිතුරු ල ාදදන්න ඕනි. මං දනාදන්න නිසයි අහන්දන් සේවර් ලෑන්් ප්රදේශදේ 
කාෙට් කරනවායැයි ෙැවසු මාර්ගය පිළි ඳව ජනතාව ප්රශවන කරනවා.ඒ නිසා දම් සම් න්ධව ෙැහැදිි 
කිරීමේ කරන දලස ගරු සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කරන ලදී.  
 
ීි ෙහන් සම් න්ධදයන් සෑම දකදනේම කතා කළා .ඇත්තටම මටත් ීි ෙහන් ලැබුදන් නැහැ. නමුත් 
මං  එදකෝ ෆවර් සමාගම්න කතා කරලා  ීි ෙහන් ෙහේ ෙරිතයාග කළා.නමුත් දමම ිදුි ෙහන් ටික 
සිකර ගැනීම සඳහා  ිදුි කාර්ික මහතා සම් න්ධ කර දීමට අදේ සභාවට දනාහැකි වූ  ව එතුිය 
ෙැවසුදේය. සභා කාලය අවසන් ීදගන ආවත් දම් කටයුතු සදු දනාීම සම් න්ධව කණගාටුව ප්රකාශ 
කරන  ව එතුිය ෙැවසුදේය.  
 
viii. ගරු මන්ත්රී නේ.ඒ.ජයරත්න මහතා 
 
මන්ත්රිවරුන් කිහිෙ දදදනේ කතා කළත් දම් අන්තිම සභා වාරය කියලා එදහම කියන්නට  ැහැ අතිගරු 
ජනාධිෙතිතුමා ගන්නනා ප්රතිෙත්තිමය තීරණ අනුව ඒවා දවනසව දවන්න පුළුවන් ඒ දකදසව වුනත් දම් 
සභාදේ සදුවන කටයුතු සම් න්ධදයන් කතා කදළාත් ීි ෙහන් සම් න්ධ මේවල වැසකිළිය සම් න්ධව 
කතා කළා දම් ගැටළු ඇතිදවලා තිදයන්දන්  අවශය අවසවථාදේදී අදාල කාරණය සදු දනාීම නිසා  ව 
එතුමා ෙැවසුදේය. මේවල වැසකිළි ආරම්භ කිරීමට කටයුතු කදළව  න්ධු සභාෙතිතුමා සටින කාලදේ 
 ැදකෝ යන්ත්රය දයාදා දගෙළ කෙන අවසවථාදේදීත් මට මතකයි. ඊට ෙසවදසව ලේෂ ගාණේ වැය කරලා 
දගාඩනැගිේල හැදුවා මං හිතන්දන් දම් වන ිට ලේෂ හැත්තෑෙහේ ෙමණ ඒ සඳහා වැයී ඇති  ව 
එතුමා ෙැවසුදේය.  එම කටයුතු අවසන් අවසවථාදේම ඉවරයේ කර දැිය යුතුයි. දම් අෙ ඉන්දන් 
ෙසවදවනි අවුරුේද අදත් කතා කරන්දන් මේවල වැසකිළිය පිළි ඳව  ව එතුමා ෙැවසුදේය. ීී ෙහන් දුන් 
නැහැ කියලා කියනවා ඒවා දදන දවලාදව දදන ප්රමාණය අදාල අයට දුන්නා නම් දම් ගැටළු ඇති 
දනාවන  ව එතුමා ෙැවසුදේය. දම් සභාවට කරන්න තිදයන්දන් මුළු රදට්ම ප්රශවණ වලට ිසඳුම් දසීම 
දනාදවයි. තම  ල ප්රදේශදේ ගැටළු තමයි. නමුත් අපි ඉහළ සටින පිරිස කරන්දන් කුමේද යන්නත් 
ිමසේදලන් සටිය යුතුයි. ඒ පිරිසව ගන්නා තීන්දු තීරණ අනුව තමයි අපි ගමට ගිහින් වැඩ කරන්දන් . ඒ 
දකදසව දවතත් කරන්න තිදයන දොඩි වැඩ ටික එදහම්ම තිදයේදි මහා දලාකු දේවේ සම් න්ධව  
පිඹුරුෙත් සකසව කරනවා සභාදවන් කළයුතු වැඩ පිළි ඳව නමුත් වැඩ ටික එතනමයි. ඒ ඒ ප්රශවණ සඳහා ඒ 
අවසවථාදේදීම ිසඳුම් ල ා දදනවානම් දමවැනි ගැටළු ඇති දනාවන  ව ගරු මන්ීවරයා ෙැවසුදේය.   
මන්ීවරු තිසව හය දදනාටම මම කියනවා දම් අවුරුදු ෙහට දමානවද කදළව කියලා ආෙසු හැරී  ලන්න 
කියලා. නමුත් දම් අවුරුද දදක තුදන්දී ආෙසවසට ගිය  වේ දෙදනන  ව එතුමා සහන් කදළවය. 
ඉදිරිදේදී එන සභාවේ කවුරුන් දහෝ එන දකනා ගමට යම්කිස දසවවයේ කරනවා නම් එය අගය කරන 
 ව එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
රදට් ආර්ිකය කඩා වැටීම දහවතුදවන් තමයි දම් සභාදව කටයුතු යම් ප්රමාදයේ ී තිද න්දන් .නමුත් 
දම් ආර්ිකය දගාඩනංිම සඳහා අවශය පියවර ගතයුතු  ව එතුමා ෙැවසුදේය. අපිට ගමට යාමට  ැරි 
තත්වයේ නැහැ. ඒ නිසා ඡන්ද ය තිබුණත් අපිට ගැටළුවේ දනාමැති  ව එතුමා ෙැවසුදේය. ල න්නා වු 
නව වසර ගරු සභාෙතිතුමා දේකම් තුිය අදේ කාර්යය මණ්ඩඩලය සයළුම දදනාට හා ගරු මන්ීවරුන් 
සයළුම දදනාට සු  නව වසරේ දේවායි ෙතින් සයළුම  කටයුතු මීට වඩා දහාදින් කර දගන යාමට 
ශේතිය ධධර්යය ලැදබ්ලවා සුමන සමන් දේවාශිර්වාදය ලැදබ්ලවායි ෙතින් තම අදහසව ප්රකාශ කිරීම 
අවසන් කරන ලදී.  

 
ix. ගරු මන්ත්රී අඛිල නරෝෂන්ත්ර ලේමාල්ද  මහතා 

 
මදේ දකාට්ඨාශදේ දෙදර්දා රාත්රිදේ දැඩි සුළඟත් සමඟ ද ාදහෝමයේ හානි  වට ෙත්ී තිද නවා 
දෙෞේගිකව මටත් හානි වුනා. දහට්ටිකන්ද, දකම්ෙනාවත්ත,  දට්දවල දකාට්ඨාශ වල නිදවසව වල 
වහල වලට හා වතුපිටිවලට හානි සදුී තිද නවා. දකාට්ඨාශදේ 2018 වර්ෂදේ අවසානදේ වදේ මතක 
හැටියට අනතුරු දායක ගසව කැපීම ජංගම වැඩ සටහනේ ආරම්භ කළා නමුත් අදාල අයදුම්ෙත් ල ා 
දුන්නත් ඒවා ක්රියාත්මක වුදන් නැහැ.දම් අනතුරුදායක තත්වය සේධ වුනාට ෙසවදසව ිනිසවසු මට කතා 
කරල කිේවා බ්ල මන්ීතුමා අපි ඇේිදේෂන් දැම්දම් 2018 නමුත් අද දවන කම් එම අනතුරු දායක ගසව 



7 
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ඉවත් කිරීම සදුවදන් නැහැ කියලා. සභාෙතිතුමනි දමම ගසේ නිදවසකට වැටි ජීිත හානියේ සදු 
වුවදහාත් සභාවට මුදේ දගවා ල ාගත් දෙෝරමදේ පිටෙත් ඒ ිනිසවසු ගාව තිදයනවා යම් අවසවථාවේ 
සභාවටත් එවැනි අවසවථාවකදී වගකීමේ එන  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
මම වසර 2011 දම් සභාවට ආදව   මම  න්ධු සභාෙතිතුමාදගන් ඉේුදව  දට්දවල ජනතාව ීි ෙහන 
දැකලා නැහැ මට ීී ෙහන් දදකේ දදන්න ඒ ිනිසවසුන්ට දම්වා දෙන්නලා ෙැහැදිි කරලා දදන්න 
කියලා එතුමා ෙැවසුදේය. එතුමා මට ීී ෙහන් තුනේ දුන්නා. නමුත් දම් සභාෙතිතුමාදගන් මං ීි 
ෙහන් ඉේුවාම නැති  ව තමයි මට කිේදව. නමුත් මං යම්කිස සේධීයේ දහවතුදවන්  න්ධනාගාරගත 
කරලා සටින අවසවථාදේදී ඇතැම් දකාට්ඨාශ වල ිශාල ිි ෙහන් සි කර තිබු  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
නමුත් මම ජල ිදුි  ලාගාර වින් ිදුි  ේ  ල ා ගත්තා මට දැන් ිදුි  ේ  හා අදාල කට්ටලය 
තිදයනවා. නමුත් එම ආයතන ඒවා සි කිරීම සඳහා වයර් ල ා දුන්දන් නැහැ . ඒ නිසා මම ගරු 
සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කරන්දන් වයර් දරෝේ ෙහේ ල ා දදන්න කියා  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 
එදහම වුදනාත් දකාට්ඨාශදේ අදාල  සයළුම තැන්වලට ීි ලාම්පු සි කිරීදම් හැකියාව ඇති  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය. සභාදේ ිදුි කාර්ික මහතා ිසන් යම් ප්රමාණයේ සි කර දදනු ලැබුවා එයට සවූතිවන්ත 
වනවා අදනකුත්  ේබ්ලද සි කරන දතේ අදාල ආයතන  ලා සටින  ව එතුමා ෙැවසුදේය.ඉතිරි ී  
තිද න  ේබ්ල දගදර තිද න  වත්, සි කිරීමට අවශය වයර් දනාමැති ීම  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
මුදේ කාරක සභා වාර්තා  ලේදි දවනත් සංවර්න කටයුතු සඳහා ඕන තරම් මුදේ දවන් කර ඇති  ව 
දේන  වත්,දමම ිි ෙහන් ගැනීම සඳහා මුදේ දනාමැති  ව පිළිගැනීම අෙහසු  වද එතුමා ෙැවසුදේය. 
අපි 2018 සට උත්සහා කරා  ල ප්රදේශදේ තිද න සුසාන භුි ටික මැන දවන් කර ගැනීමට. සවදේච්චඡා 
සංිධාන වින් මැණුම් කටයුතු සඳහා අවශය මුලය සහයද ල ාදීමට කැමැත්ත ඵල කළා. නමුත් එම 
කටයුතුත්ත දැනු වසර ෙහේ දගී ගිහින් තිදයනවා තාම සදුී දනාමැති  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 
   
දේවැේවත්ත සති දොළේ තිබ්ල ා නගර මධයදේ තමයි සතිදොල තිබුදණ්ඩ.නගර මධයදයන් ඉවත් කළ 
සතිදොල හරියට ක්රියාත්මක වුදන් නැහැ. දම් වන ිට ිනිසුන් එම නගර මධයදේ පිහිටි දකාටදසව 
දගාඩනැගිි සාදා ඇති  ව එතුමා ෙැවසුදේය. දම් තුළින් සභාවට හිි දේෙළ අහිි ි යන  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය. අපි දම්වායින් ඉන්නත් පුළුවන් දනායින්නත් පුළුවන් නමුත් දම්වා ආරේෂා කළ යුතු  ව 
එතුමා ෙැවසුදේය. 
  
වැසකිළි පිළි ඳව සමහරු කතා කලා ඒ වදේම වැසකිළියේ තමයි දේවැේවත්දතත් තිදයන්දන්  දම් 
වන ිට එහි තිබුණු දදාරත් ගලවන් ගිහින්, වතුර ටැංකියේ තිබුණා ඒකත් නැහැ. ලේෂ 16ේ ියදම් 
කරලා මහජනතාවදේ මුදේ වැය කරලා හදලා අද වන ිට වත් කිසදු ොිච්චීයයේ නැහැ. ගරු 
සභාෙතිතුමනි දම් පිළී ඳව අවධානය දයාමු කරන දලස ඉේලා සටින අතර, ල න්නා වු නව වසර 
සයළුම දදනාට සුභම සුභ නව වසරේ දවන්න කියලා ප්රාර්ථනා කරින් තම අදහසව ප්රකාශ කිරීම අවසන් 
කරන ලදී.  
    

x. ගරු මන්ත්රී රංජිත් ධර්ම කීර්ති මහතා 
 

ඊදේ ඇති වු ආෙදා තත්වය දහවතුදවන් දේවැේවත්ත , දදදහනකන්ද  ප්රදේශවල මාර්ග වගට ගසව කඩා 
වැටීි සදු ී හානායට ෙත්දවලා තිද නවා. ආෙදා අංශයට කතා කරලා දම් ිනිසුන්ට ිශාල සහන 
සැලසය යුතු අවසවථාවේ  වත්, දම් සම් න්ධව මං රජදේ නිලධාරීන්ට දුරකථනදයන් කතා කළත් ඔවුන් 
දුරකථනයවත් ගත්දත් නැහැ.මං දන්නැහැ ඔවුන්ටත් ආෙදා තත්වයේද කියලා දේවැේවත්ත දොලීසදේ 
නිලධාරීන් ෙමනයි ඒ අවසවථාදේදී ෙැිණ අවශය කටයුතු සදුකරනු ලැබුදේ. තීනන්දුවේ සභාව ිසරුවා 
හැරීමට කටයුතු කරනු ඇතැයි  ලාදොදරාත්තුවේ තිදයනවා අපි සභාවට ආවත් නැතත් රත්නපුර 
ප්රාදේශිය සභාව යම්කිස සවථානයක තිදයනවාට අපි කැමතියි.ඒ වදේම ෙසුගිය ෙසවදවනිදා ගරු 
ෙිත්රාදේි වන්නිආරච්චි මැතිණිය ආසයානු සංවර්ධන  ැංකුව හරහා මුදලේ ල ාදගන දම් වන ිට 
රත්තුරුගල ොර කාෙට් කර අවසන් කර තිද නවා. ඒවදේම දදදහනකන්ද මාර්ගදේ ිියන 400ේ 
දවන්කරලා එම මාර්ගදේ වැඩ ආරම්භ කරනු ලැබුවා. කි.ි.12ේ කාෙට් කිරීම සඳහා. මදේ 
දකාට්ඨාශදේ කි.මී. 2 වයාෙෘතිදේ දම් වන ිට සේවර් ලෑන්් ප්රදේශදේ කාෙට් කිරීම සඳහා ෙමණයි 
තිදන්දන් ඒ සඳහා අවශය රවය දනිත් තිද න  ව එතුමා ෙැවසුදේය. දම් වනිට රදට්ම වයාෙෘති 
නවත්තලා තිදයනවා. නමුත් ජනවාරී දෙ රවාරී මාස අඟවන ිට වදේ දමම නවතා ඇති මාර්ග පිළිසකර 
කිරීම් කටයුතු ආරම්භ කරන ඇතැයි  ලාදොදරාත්තු වන  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
දමම සභාදේ මන්ීවරු 36 දදදනකු දනාදයකුත් අදහසව හා මතවාද සමගිේ අවුරුදු ෙහකට ආසන්න 
කාලයේ ගතකළා. දමම කාලදේදී මම දම් සභාදේ කුමන දහෝ කිටුවක සාමාජිකදයේ  වට ෙත්දවලා 
තිද නවා. මම දැේකා ෙසුගිය සභා වාර්තාදේ සඳහන් දවලා තිබුණා මුදේ කිටුදේ පිරිසව අතයට 

ගනුදදණු වලට වැඩ කරනවා වදේ අදහසේ මං එයට තදින්ම ිරුේධ දවනවා. මම ගැන කියනවා නම් 
මට ලැබුණු වයාෙෘතියේ දවන කාට හරි දීලා 5-10%අේලසව අරන් අරන් නැහැ. එදහම වුනානම් අවුරුදු 
15ේ තිසවදසව දේශොලනය කරන්දනත් නැති  ව එතුමා ෙැවසුදේය. එ දහම ගන්න පිරිසුත් ඇති ගන්න 
 ැරි වුනු මන්ත්රිවරදයේද දන්නැහැ එවැනි ප්රකාශ කරන්දන් යනුදවන් එතුමා ෙැවසුදේය. මට හරි 
කණගාටුයි. එකිදනකාදේ මතිමතාන්තර අපිට දවනසව කරන්න  ැහැ. නමුත් මට එවැනි දචෝදනා 
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කරන්න  ැහැ .මං කිස දකදනේදගන් ේදේන්ටියේවත් බීලා නැහැ රසවසාවේ අරන් දුන්නා කියලා. 
එදහම තිදයනවා නම් ඔේපු කරන දලස එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
මේවල හංදිදේ සරිො දෙරහර අවසවථාවට දන්සලේ දුන්නා ඒ අවසවථාදේදි එම සවථානයට ලයිට් දදකේ 
අවශය  ව ගම්වාසීන් දැන්වුවා සභාදවන් අරන් දදන්න පුළුවන්ද කියලා.  සභාෙතිතුමාට ඒ ව දැනුම් 
දුන්නාට ෙසුව ිදුි කාර්ික නිලධාරී අනුරමේි එවදලම ඇිත් ලයිට් සි කර දීලා ගියා. එයට 
ද ාදහාම සවූති වන්ත වන  වද එතුමා ෙැවසුදේය.සමන් දදියන්ට කළ උෙහාරය පිළි ඳව ද ාදහෝම 
පිං කියලා එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
දේවැේවත්ත දදදහන කන්ද ප්රදේශවල සදුී ඇති ආෙදා තත්වය පිළි ඳව අවධානය දයාමු කිරීමට 
මැදිහත් ීමේ සදුකර දදන දලසත්, දදමල ජනතාව ිශාල පීඩාවකට ෙත්දවලා තිද න  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය. නිළධාරීන්දේ මැදිහත්ීම දම් අවසවථාදේදී ඇත්දත්ම නැති තරම්  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 
අදාල ආයතන සම් න්ධ කරලා කතා කරලා පියවර ගන්න කියලා ඉේලීමේ කරන ලදී.  
 

xi. ගරු මන්ත්රී ඉන්ත්රදික ලේෂවමන්ත්ර මහතා  
 
රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාව තුළ දකාට්ඨාශ වලට ිදශවෂ තත්වයේ  වත්, දමම 7 දවනිදා සට අද දේවා 
මදේ දකාට්ඨාශය සඳහා ිදුි ිසන්දී  ී තිද නවා. මාර්ග අවහිරතා ඇතිදවලා තිද නවා. රජදේ 
නිලධාරීන් දේ සහයේ දනාමැතිව ගම්වාසීන් ිසන් එම අවහිරතා ඉවත්කරනු ලැබුවා . නමුත් 
ගුරු ැිලාගම. ලදකාටුන්න දකාට්ඨාශ තුළ දම් වන ිට සන්නිදේදන කුළුණු අක්රිය ී තිද නවා. දම් 
දහවතුව නිසා නිවරදි දතාරතුරු ප්රාදේශිය දේකම් කාර්යාල තුළට ලැබීල නැතුව ඇති  යන්න එතුමා 
ෙැවසුදේය. 
 
මදේ දකාට්ඨාශදේ එේ පුේගලදයේ  රෙතල තුවාල සහිතව  ලංදගාඩ දරෝහදේ දැඩි සත්කාර 
ඒකකදේ ප්රතිකාර ල න  වත්, නිවාස කිහිෙයේ සම්පුර්ණදයන්ම ිනාශ දවලා තිදයනවා අඩේ ිනාශ 
දවච්චච නිවාස තවමත් ගණනය කර ගැනීමට වත් දනාහැකි තත්වයේ තිදයන්දන් මාර්ග අෙහසුතා හා 
සන්නිදේදන දුර්වලතා දහවතුදවන් ඒ පිළි ඳව ිදශවෂ තත්වයේ දසව සලකා රත්නපුර ආෙදා ඒකකදේ 
පිරිසව දම් පිළි ඳව කඩිනින් දසායා  ැලීම සඳහා දයාමු කරීමට අවශය පියවර ගන්නා දලසට 
ඔ තුමාදේ මැදිහත් ීම සදුකරන දලස එතුමා ඉේලීමේ කදළවය.  
දම් සභා වාරය සමහරිට අනිතිම සභාව දවන්න පුළුවන්. මම සතුටු දවනවා දම් වසර ෙහ තුළ 
කිසදවකුදගන් දසාරකම් කළා වංචා කළා කියලා අහලා නැහැ.එවැනි දේ කරලා නැති  වද එතුමා 
ෙැවසුදේය.ල න්නාවු 2023 වසර සැමටම සුභ නව වසරේ දේවායි ෙතින් තම අදහසව ප්රකාශ කිරීම 
අවසන් කරන ලදී.  
 
xii. ගරු මන්ත්රී රණවක කළු ආරච්චි මහතා 
කුඩා දත්වතු කාර්යාලය කෑගේලට රැදගන යන  වට වාර්තා දවනවා. දමම කාර්යාලය කෑගේලට දගන 
යෑම තුළින් කුඩා දත් වතු හිියන් මහත් අෙහසුතාවයකට ෙත්වන  වත්, දම් සඳහා ිදශවෂ අවධානය 
දයාමු කර දමම කාර්යාලය රත්නපුර දිසවත්රිේකදයන් පිටට දගන යෑම වළේවා ගත යුතු  ව එතුමා 
දෙන්වා දුන්දන්ය. 
 
xiii. ගරු උප සභාපති ජී.ජි.ජානක පුෂවපකුමාර මහතා 
  
2022 වර්ෂදේ අවසාන සභා වාරය ඒ සඳහා සහභාගී වු සයළුමදදනාට සවූතිය ඵල කරන  වද. දම් 
සභාදේ කතා කරන ලද කාරණා කිහිෙයේ වන මේවල වැසකිළි ෙේධතිය, දේවැේවත්ත වැසකිළි 
ෙේධතිය ඉතා ඉේමනින් තීරණයේ දගන සතියේ තුළ අවශය පියවර ගතයුතු  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
ගුරු ැිලාගම හා ගේලෑේල ප්රදේශවල ආෙදා තත්වයන් පිළි ඳව ප්රාදේශීය දේකම් කාර්යාලයට වාර්තා 
ීම අඩු  ව ෙැවසුවා ඒ පිළි ඳව දසායා  ැලීමේ කිරීමට කටයුතු කරන  වද එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
ගරු සභාෙතිතුමා අද දින දනාමැති වුවත් තව එක වාරයේ සභාව ෙවත්වගන්න පුළුවන් දවයි කියා 
සතනවා. සභාෙතිතුමා ඇතුළු සයළුම දදනාම අවුරුදු ෙහේ තිසවදසව එේව කටයුතු කළා .සභා  ල ප්රදේශය 
තුළ  ඇතිවන ගැටළු වලට ිසඳුම් දසීම සඳහා ප්රශවණ ප්රමුඛතා ගත කර දනාමැති ීම දමම ගැටළු වලට 
ිසඳුම් දනාලැබීමට දහවතු ී ඇති  ව එතුමා දෙන්වා දුන්දන්ය.  
 
අද දින මහා සභාවට ෙැිණි සයළුම දදනාට සවූතිය ඵල කරින් මහා සභාදේ කටයුතු අවසන් කරන ලදී.  

 
 
 
 

ඩබ්ලලිේ.ඩී.සුදත් දිසානායක 
සභාපති 
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